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Informace a zprávy 
z radnice
Pravidelný přehled významnějších 
záležitostí města, kterými se zabývala 
rada města
Na své schůzi 14. března měli radní města na programu 
celkem 46 materiálů k projednání a rozhodování. Z těch 
významnějších, kterými se zabývali, vyjímáme:
•  RM vzala na  vědomí žádost o  rekonstrukci vozovky v  ul. Poštovní 

a Na Hamrech od Černého mostu až k pobočce České pošty a uloži-
la ho vložit do plánu investic.

•  RM schválila smlouvu o zajištění služeb psího útulku pro rok 2023 se 
spolkem Anidef, z. s.

•  RM schválila smlouvu o poskytování služeb na zajištění řádné péče 
o vybrané pozemky veřejné zeleně pro rok 2023 se SPORT KRUPKA, 
s.r.o., v celkové částce 2 100 000 Kč včetně DPH.

•  RM schválila, v  souladu se zákonem o  obcích a  zákonem o  roz-
počtových pravidlech územních rozpočtů, dohodu o  poskytnutí 
PROGRAMU SENIOR PAS OK mezi Městem Krupka a Domem kul-
tury Teplice na dobu určitou od 1. 3. 2023 do 31. 12. 2026 v maximální 
roční výši úhrady 50 000 Kč vždy do 31. 12. Po dosažení limitu bude 
program pro daný rok ukončen. 

•  RM jmenovala konkursní komisi na obsazení vedoucího pracovní-
ho místa ředitele příspěvkové organizace města „Základní umě-
lecká škola Stanislava Šebka Krupka“ ve složení: Předseda komise – 
PaedDr. Rostislav Kadlec, členové komise – Mgr. Miloslava Bačová, 
PhDr. Alena Pilousová, Mgr. Aleš Hajíček, PhDr. Bc. Martina Houdko-
vá, Bc. Pavel Kucler, DiS. Pavel Krs.

•  RM doporučila ZM schválit pojmenování komunikace na p. p. č. 964 
v katastru Vrchoslav, na ulici „U Vápenky“.

•  RM vzala na  vědomí Zprávu o  provedené inventarizaci majetku 
a  závazků města k  31. 12. 2022 a  zároveň vzala na  vědomí Zprávu 
o hospodaření města za období 1. 1. 2023 – 28. 2. 2023. 

Na schůzi 27. března měli radní města na programu cel-
kem 14 materiálů k projednání a rozhodování. Z těch vý-
znamnějších, kterými se zabývali, vyjímáme:
•  RM schválila použití systému Usneseni.cz pro schůze Rady města 

27. března a 11. dubna a zároveň doporučila použití stejného systé-
mu ZM pro zasedání zastupitelstva 17. dubna 2023. 

•  RM doporučila ZM zvolit místostarostku Mgr.  Miloslavu Bačovou 
jako určeného zastupitele pro pořizování územního plánu města 
Krupka a jeho změn pro volební období 2022 až 2026.

•  RM schválila dodatek č. 15 ke smlouvě o zajištění stálé čistoty měs-
ta – zimní a  letní údržba a drobné opravy komunikací a chodníků 
na území města, ve výši 9 430 000 Kč včetně DPH.

•  RM vyhlásila výběrové řízení na zakázku malého rozsahu na služby 
na „Zpracování urbanistické (architektonické) studie veřejného pro-
stranství Města Krupka“ a uložila vedoucí investičního odboru Dag-
mar Kaulové zpracovat zadávací dokumentaci a  vyhlásit veřejnou 
zakázku.

•  RM uložila vedoucí oddělení majetku Haně Vorlíčkové zpracovat 
nový návrh Pravidel pro postup prodeje pozemků z majetku Města 
Krupka.  /red/

Zde můžete číst všechna usnesení rady 

Další zasedání Zastupitelstva města Krupka
se uskuteční 17. 4., 12. 6. 2023,

vždy od 16 hodin v zasedací místnosti ZM. 

Rekonstrukce muzea začala
Dlouho očekávaná oprava muzea v  Krupce, které je pro návštěvníky od  února 
2018 zcela uzavřené, začala. Ve středu 15. 3. dělníci postavili kolem památkově 
chráněné budovy v  Husitské ulici plot a  bude zde pokračovat restaurátorský 
průzkum. Samotná rekonstrukce objektu by pak měla odstartovat na přelomu 
března a dubna.
„Zahájení stavby se předpokládá na přelom března a dubna 2023, a to bouracími 
a  výkopovými pracemi,“ potvrdila Žaneta Veselá, vedoucí investičního odboru 
Ústeckého kraje. Právě kraj je zřizovatelem Regionálního muzea v Teplicích, pod 
které krupské muzeum v Husitské ulici spadá. 
Předmětem plánované rekonstrukce je provedení stavebních úprav a  sanací 
stávajícího objektu muzea. Stavební úpravy zahrnují především realizaci nové 
střechy včetně krovu, výměnu a opravu stávajících oken, obnovu fasády, restau-
rování kamenných prvků portálu dveří a oken, sanaci sklepních prostor, vybudo-
vání sociálního zázemí, stavební úpravy stěn, stropů a podlah a také řešení nové 
elektroinstalace včetně zabezpečení.
„Cena díla je 36 milionů korun,“ doplnila Veselá s tím, že projekt je spolufinanco-
ván z dotace poskytnuté Ministerstvem pro místní rozvoj ČR v rámci Integrova-
ného regionálního operačního programu (IROP). Hotovo by mělo být do 31. října 
letošního roku.  /red/

Uctění památky Herty Lindnerové
Vedení města ve středu 29. března uctilo památku 
bohosudovské rodačky a  protifašistické bojovnice 
Herty Lindnerové (1920–1943). Dcera Němce a Češ-
ky působila po obsazení českého pohraničí Němci 
jako spojka mezi Drážďany a  odbojovou skupinou 
vedenou bývalým starostou Ústí nad Labem Leo-
poldem Pölzlem. V roce 1940 s přáteli spoluzaklá-
dala horolezecký spolek Lindenbrüder (Lipoví bra-
tři) a stala se jeho vůdčí osobností. K této skupině 
patřilo 29 mladých lidí z Teplicka, Mostecka a Ús-
tecka. Činnost uskupení však neunikla gestapu, 
které 26. listopadu 1941 vpadlo k Lindnerům a od-
vezlo Hertu i jejího otce. Spolu s dalšími čtyřmi spo-
lubojovníky byla 12. března 1942 převezena do ber-
línské věznice pro politické vězně Plötzensee a při 
soudním procesu 23. listopadu 1942 ji lidový soud 
obžaloval z  velezrady ve  prospěch nepřátel nacis-
tické Říše, z  organizace komunistické propagandy 

a dalšího. Herta byla odsouzena k trestu smrti a 29. března 1943, tedy přesně před 
80 lety, byl její život ve věku 23 let ukončen na popravišti. /red/

Poděkování paní Schönpflugové
Při příležitosti ukončení práce knihovnice patří naše velké poděkování dlouho-
leté pracovnici paní Věře Schönpflugové, která před neuvěřitelnými čtyřiceti 
lety nastoupila do naší knihovny v Soběchlebech, kde poskytovala knihovnické 
služby svým věrným čtenářům a připravovala besedy pro děti z MŠ Sluníčko – 
Soběchleby, kterým ve svém volném čase chodila předčítat pohádky.
Vedení knihovny a Města Krupka zastoupené starostou Janem Kuzmou, tímto 
paní Schönpflugové děkuje za skvěle odvedenou práci, kolegiální přístup a ze-
jména lidský osobní přínos.
Věříme, že si následující léta při zaslouženém odpočinku bude paní Věra Schön-
pflugová užívat plnými doušky. Přejeme jí hlavně pevné zdraví, radost a spoko-
jenost v osobním životě.
Na pobočce Soběchleby Vás nově přivítá paní Sandra Nademlejnská.

Za Městskou knihovnu Krupka Zděněk Kváča

Otevírací doba DUBEN
ČTVRTEK  6. 4. 16:00-18:00
ÚTERÝ 11. 4. 16:00-18:00
ČTVRTEK 20. 4. 16:00-18:00
PONDĚLÍ 24. 4. 16:00-18:00

Děkujeme všem přispěvatelům
za příspěvky do měsíčníku Radnice.

Současně prosíme o dodržování termínu 
uzávěrky, kterým je vždy 25. den

předchozího měsíce.              /red/
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Zástupci sedmi měst  a  obcí z  příhraničí se sešli začátkem března v  Krupce 
v rámci projektu Rok na hranici. Setkání proběhlo v Infocentru Hornické krajiny 
Krupka v Husitské ulici a za Krupku se ho zúčastnili starosta města Jan Kuzma, 
místostarostka Miloslava Bačová, místostarosta Rostislav Kadlec a  zastupitel 
Krupky a současně radní Ústeckého kraje Jan Růžička.
Pozvání koordinátora projektu Rok na hranici Jana Kvapila přijali spolu s dal-
šími vyslanci měst a obcí také starostové z Moldavy, Dubí, Košťan a Telnice. Ze 
Saska přijel starosta Altenbergu a dorazila i zástupkyně Rehefeldu. 
„Cílem a smyslem setkání bylo navázání osobních kontaktů a přednesení řady 
návrhů, jak ještě více než dosud posílit možnosti vzájemného setkávání lidí 
z  obou stran hranice, během nichž se mohou blíže seznámit s  životem svých 
sousedů,“ nastínila místostarostka Miloslava Bačová. 
Během debaty padaly návrhy na možnost setkávání lidí při nejrůznějších spo-
lečenských, kulturních nebo sportovních akcích, které jednotlivé obce a města 
během roku pořádají. „Možnost účastnit se jich by přispěla k hlubšímu vzájem-
nému poznání a porozumění,“ doplnil starosta Jan Kuzma. 
O takových akcích se ovšem musí veřejnost nejdříve dozvědět. A tak se účastníci 
dohodli, že vhodnou formou, jak lidi na obou stranách hranice informovat, bude 
zveřejňování informací o těchto akcích a termínech jejich konání na stránkách 
informačních zpravodajů měst a obcí.

Celé setkání v  rámci zmíněného projektu proběhlo ve  velmi příjemné a  přá-
telské atmosféře. „Účastníkům jsem nabídl také komentovanou prohlídku in-
focentra, která  přítomné velmi zaujala,“ dodal místostarosta Rostislav Kadlec. 
Přítomní se dohodli na pokračování ve vzájemné komunikaci. Na duben pozval 
starosta Jan Kuzma do Krupky k osobnímu setkání starostu Altenbergu Markuse 
Wiesenbergra.  /red/

V  březnu byla oficiálně zahájena revitalizace areálu bývalé městské plovárny 
v  Krupce. Návrat života do  prostoru bývalého koupaliště se po  7 letech práce 
mnoha lidí stává skutečností. 
Vše začalo roku 2017, kdy jsme se společně s  členy sdružení KRUPKA NÁŠ 
DOMOV rozhodli pokusit se vrátit areál bývalé městské plovárny obyvatelům 
Krupky. Proto jsem oslovil veřejné vysoké školy (konkrétně 15 z nich) a požádal 
je o  tvorbu návrhů na  možnou budoucí podobu tohoto zanedbaného místa. 
Po  mnohých jednáních se do  práce zapojila Univerzita Karlova, České vysoké 
učení technické v Praze a Česká zemědělská univerzita v Praze.
V červnu 2018 jsme v Krupce uspořádali studentskou konferenci, kde byly pre-
zentovány jednotlivé studie a na které se mohli obyvatelé zeptat na cokoliv, co 
je zajímalo. Do tvorby návrhů se zapojila dokonce i řada zahraničních studen-
tů a studentek. Během července, srpna a září 2018 bylo možné hlasovat v info-
centru v budově městského úřadu pro variantu, která by měla být realizována. 
Celkem 33,73 % odevzdaných hlasů obyvatel Krupky bylo pro návrh pana Jana 
Trpkoše, studenta Fakulty architektury ČVUT v  Praze. Po  vyhlášení vítězného 
návrhu převzalo iniciativu město a díky několika velmi schopným zaměstnan-
cům úřadu se projekt dotáhl až do současného stavu.
Cílem projektu je komplexní revitalizace celého nevyužitého území bývalé 
městské plovárny za účelem vybudování oddychové zóny pro obyvatele v centru 
města. Revitalizací ploch vznikne veřejný park s  přírodním jezírkem s  molem 
v místě původního torza bazénu. V areálu bude vysázena nová zeleň, realizovány 

nové cestičky, veřejné osvětlení a nový mobiliář, tj. lavičky, veřejná ohniště, od-
padkové koše, stojany na kola, dětské hřiště a workoutové sportoviště. 
Projekt je financován Ministerstvem financí ČR v rámci programu k řešení eko-
logických zátěží v rámci odstraňování starých ekologických škod vzniklých před 
privatizací hnědouhelných těžebních společností v Ústeckém a Karlovarském 
kraji a nezpůsobilé výdaje z prostředků Města Krupka. Předpokládaná doba rea-
lizace stavby je stanovena na 1 rok od zahájení prací, tj. od března 2023 do března 
2024. 
Celkové náklady na revitalizaci areálu dosáhnou výše 27 630 000 korun včetně 
DPH. Ministerstvo financí České republiky uhradí uznatelné náklady do maxi-
mální výše 22  743  000 korun. Město Krupka pak ze svého rozpočtu financuje 
nezpůsobilé výdaje ve výši 4 887 000 korun a případné vícepráce, které se mohou 
v průběhu realizace vyskytnout.
Dodavatel stavebních prací je Metrostav DIZ s.r.o., který byl vybrán na základě 
zadávacího řízení na podlimitní veřejnou zakázku na stavební práce s názvem 
„Revitalizace areálu bývalé městské plovárny“ zadávané formou otevřeného 
podlimitního řízení v  rámci společného zadávání veřejné zakázky s  Minister-
stvem financí ČR.
Pokud vše půjde podle plánu, můžeme se na jaře příštího roku těšit na otevře-
ní nové oddychové zóny pro všechny obyvatele i návštěvníky Krupky. Jsem moc 
rád, že se dobrá věc podařila a Krupka bude zase o něco krásnější.

Jan Růžička, zastupitel města

Touto otázkou se na svých pracovních setkáních zabývá Komise pro problema-
tiku vyloučené lokality, integraci národnostních menšin a prevenci kriminality. 
Snaží se hledat cesty a  prostředky, jak situaci na  zmíněném sídlišti postupně 
zlepšovat.
„Ačkoli tato lokalita nevykazuje v  poslední době takové problémy, s  jakými se 
musejí potýkat v  některých  jiných městech, stále je co napravovat. Problémy 
a výhrady se týkají zejména špatného soužití mezi starousedlíky a nově přícho-
zími. Ti se dost často mění a nestačí si vytvořit k dané lokalitě patřičný vztah,“ 
uvádí předseda komise Radek Jankura. Soužití obyvatel na sídlišti narušuje pře-
devším nepořádek a také nevhodné chování některých jedinců či skupin lidí.
Členové komise hledají způsob, jak zamezit nepořádku zejména kolem nádob 
a  kontejnerů na  komunální odpad. Ke  zlepšení situace dlouhodobě přispívá 
bytové družstvo, které jednou za  měsíc přistavuje velkokapacitní kontejnery. 
Přesto policie často řeší případy, kdy tyto kontejnery využívají k ukládání svého 
odpadu lidé, kteří na sídlišti vůbec nebydlí (např. firmy) nebo nejsou obyvate-
li domů, které spadají pod bytové družstvo. Někteří zase zřejmě vůbec nevědí, 
že věci jako nábytek, dveře, koupelnové vybavení apod. nepatří do přistavených 
nádob a že je třeba je odvézt do sběrného dvora. Problémem je také neuklízení 
psích exkrementů majiteli venčícími své psy hned kolem domů. Tady je třeba 
připomenout, že se tím dopouštějí protiprávního jednání proti veřejnému po-
řádku. Soužití narušují také jedinci, kteří obtěžují své okolí hlukem z příliš hla-
sitě reprodukované hudby. 

„Nově se chceme v komise zaměřit i na skupiny dětí školního věku, které svými 
„aktivitami“ trávení volného času obtěžují ostatní,“ doplňuje členka komise Mi-
loslava Bačová. Děti v  těchto skupinách bývají nepřiměřené hlučné, vulgární, 
ohrožují ostatní např. házením kamenů, dokonce si troufají vstupovat přes ploty 
na cizí pozemky.
Komise hledá pro tyto děti volnočasové aktivity, které by je odradily od takové-
ho chování. Dětem jsou dlouhodobě nabízeny kroužky v DDM Cvrček a v nízko-
prahovém centru Želváček, mohou navštěvovat družiny a kluby při základních 
školách. Nyní hledají ve spolupráci s místními nové možnosti, jak by děti mohly 
smysluplně trávit svůj volný čas.
„Nabízíme vytvoření např. pěveckého, hudebního nebo tanečního kroužku. 
Kroužky by vedli lidé z jim blízké komunity,“ doplňuje další člen komise Aladár 
Nistor. Prostorem pro činnost kroužků by mohlo být nedaleké Komunitní cen-
trum Olympie. 
K trávení volného času jsou také vhodná venkovní hřiště. Na nich však bude nut-
né zajistit dohledovou službu, aby nedocházelo k ničení jejich zařízení. „Přivítali 
bychom, kdyby o činnost dohledové služby projevili zájem právě lidé z dané lo-
kality, např. někdo z řad rodičů těchto dětí. Oni totiž nejlépe znají jejich potřeby 
a prostředí,“ doplňuje Radek Jankura. 
Komise zvažuje posílení informovanosti obyvatel lokality o  pravidlech soužití 
a jejich dodržování. Členové komise se také chystají na sídliště vydat, na místě 
s lidmi o problémech pohovořit a vtáhnout je do společného řešení.  /red/

Revitalizace areálu bývalé městské plovárny v Krupce zahájena

Jak zlepšit soužití obyvatel horního maršovského sídliště?

V Krupce se sešli starostové z příhraniční oblasti



Úklid zahrádek pálením
se může prodražit
Máme tu jaro a ten, kdo má zahrádku, se těší, jak ji bude mít krásnou, až ji po zimě uklidí. 
Docela obvyklou metodou je rozdělat ohníček a naházet do něj, co přijde pod ruku.
Dovolujeme si však v  této souvislosti upo-
zornit, že podle nařízení města, kterým se 
stanovují podmínky spalování tuhých paliv 
pro malé spalovací zdroje znečišťování a 
pro spalování suchých rostlinných materi-
álů na území města Krupka, lze takto venku 
spalovat pouze dřevo, dřevěné uhlí, suché 
rostlinné materiály a plynná paliva určená 
výrobcem. Podtrhujeme „suché“, protože 
na zahradní táborák nepatří nic zeleného, 
šťavnatého. Kouřové signály by pak mohly 
být chápány jako pozvánka příslušným orgánům, které v souladu s nařízením obce a se 
zákonem o ochraně ovzduší mohou za toto jednání vyměřit odpovídající pokutu.
Pokud tedy máte zelený odpad, buďte, prosím, hodní k  ovzduší a nechejte takový od-
pad buď uschnout a pak teprve spalte nebo (lépe) využijte kompostér nebo popelnici na 
bioodpad nebo sběrný dvůr.
Všem občanům přejeme potěšení z jarních zahrad a voňavého jarního vzduchu

Roman Zima, vedoucí odboru kancelář starosty

Úklid psích exkrementů na veřejném 
prostranství na území města Krupky

Je krásné mít psa, je přirozené psa venčit. Ma-
jitelé psů by měli mít pochopení nejen pro  své 
mazlíčky, ale také pro své sousedy a spoluobča-
ny. Přestože jsou po městě umístěny koše na psí 
exkrementy se sáčky, tak stále velká část chova-
telů při venčení psí exkrementy neuklízí. Buďme 
k sobě ohleduplní a alespoň tuto základní věc 
dodržujme. Není to nic příjemného pro všechny, 
kteří zelené plochy využívají k pohybu a pobytu 

na čerstvém vzduchu. Stejně tak nepříjemné to je pro zaměstnance, kteří provádějí údrž-
bu zeleně, především sekání. Každý, kdo psí exkrementy ponechá na veřejném prostran-
ství, se dopouští protiprávního jednání proti veřejnému pořádku.
Současně upozorňujeme, že na veřejném prostranství se psi mohou pohybovat POU-
ZE NA VODÍTKU. Tvrzení, že „on nic nedělá, maximálně Vás očichá nebo na Vás skočí“, 
opravdu neobstojí.
Pravidla pohybu psů na veřejných prostranstvích města Krupka a vymezený prostor pro 
volné pobíhání psů řeší Obecně závazná vyhláška č. 2/2009. 

 Jana Helísková, odbor správy města
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MĚSTSKÁ POLICIE

HASIČI

Rvačka na ulici
Na  služebnu MP Krupka bylo přijato několik telefonic-
kých oznámení, že v jedné ulici v Krupce se pere více osob 
a mají snad i nože. Na místo byly vyslány hlídky MP, které 
v nepřehledné situaci, kdy se na místě skutečně pralo ví-
cero osob, musely zasáhnout a za použití donucovacích 
prostředků osoby zpacifikovat a přiložit jim služební pou-
ta. Některé osoby musely být ošetřeny v NsP Teplice, kam 
byly převezeny RZS. Následně si věc převzala PČR k dal-
šímu šetření. 

Jízda na minibiku
Hlídka spatřila mladého muže bez helmy, který se pro-
háněl po ulici na minibiku, tzv. motocyklu minicross. Ři-
dič byl hlídkou zastaven a požádán o doklady potřebné 
k řízení a o doklady od minibiku. Žádný z těchto dokladů 
však ani nevlastní. Následným šetřením hlídka zjistila, že 
motocykly typu minibike nejsou určené k provozu na po-
zemních komunikacích, smí se s nimi jezdit pouze na uza-
vřených okruzích nebo na soukromých pozemcích. Tento 
řidič se tak dopustil hned několika dopravních přestupků 
a jeho jednání bude postoupeno k projednání příslušné-
mu správnímu orgánu. Na výzvu hlídky vydal i minibike, 
neboť mu ve správním řízení hrozí i trest propadnutí věci. 

Jiří Petrák, ředitel

Dne 29. 3. 2023 proběhla na stanici hasičů JPO II Krupka 
výroční schůze. Samozřejmě, že na schůzi se hodnotí prů-
běh loňského roku ohledně zásahů v  našem hasebním 
obvodě. Celkem bylo vyhlášeno 204 výjezdů na  zásah, 
nejvíce zásahů co do počtu bylo technického zaměření, 
dopravní nehody, následný úklid po  dopravní nehodě, 
únik nebezpečných látek a  kapalin z  vozidel, otevírání 
bytu – zabouchnuté dveře, popadané stromy – vyvrácené 
větrem. Požáry většího rozsahu nás loni celkem obešly, 
nepočítaje požáry lesní. Po ukončení bilancování, proběh-
lo roční přezkoušení z odborných znalosti požární ochra-
ny, fyzické testy (kliky, leh sed, běh). Schůze se za město 
zúčastnil pan starosta Jan Kuzma, který si sám, jak se říká 
naostro, zkusil praktický výcvik v dýchací technice, kterou 
hasiči používají hlavně při požárech. Jednotka se shodla 
přidělit mu funkci – dobrovolný hasičský záchranář.

Velitel Jednotky JPO II Krupka Vácha Pavel

Parkování na dolním sídlišti bude vyřešeno
Na dolním maršovském sídlišti v Krupce brzy dojde ke změně dopravní 
situace. Na základě podnětů občanů, kteří si stěžovali zejména na časté 
parkování dodávek na úkor osobních automobilů, ale i na neomezenou 
rychlost uvnitř sídliště, odsouhlasili městští radní změny dopravního 
značení. 
Návrhem na úpravu dopravní situace ve zmíněné lokalitě se zabývala 
speciálně složená pracovní skupina. Byli v ní starosta Krupky Jan Kuz-
ma, radní pro dopravu Jan Bokoč, ředitel městské policie Jiří Petrák 
a za silniční a drážní úřad Petr Vorlíček. 
Skupina nakonec radním předložila návrh s řešením situace. Nově bu-
dou na sídlišti instalovány značky „zóna se zákazem stání nákladních 
automobilů nad 2,8 t“ a rychlost bude kvůli zvýšení bezpečnosti chodců 
omezena na 30 kilometrů v hodině. „Věříme, že i řidiči dodávek, kteří 
dosud na sídlišti dostávali za parkování svých vozů pokuty, protože zde 
platil zákaz vjezdu nákladních automobilů všech hmotností, budou 
spokojenější. Nově totiž budou dopravní značky s  tímto zákazem de-
montovány a pro řidiče dodávek bude vyznačené podélné stání v uli-
ci Třešňová,“ podotkl Jan Bokoč. Odstraněním značek zákazu vjezdu 
pro nákladní auta dojde navíc ke zjednodušení zásobování. Do sídliště 
bude možné vjíždět nejen Třešňovou ulicí, jak tomu je doposud, ale 
nově i Havlíčkovou ulicí.
Samotný vjezd těžkých nákladních automobilů do města bude i nadále 
řešen zákazy na všech příjezdech do Krupky (vyjma zásobování).  /red/
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Hornický region Erzgebirge/Krušnohoří 
je památkou světového dědictví UNESCO
V sobotu 6. července 2019 byly hornické památky v saském a českém 
Krušnohoří zapsány na Seznam světového dědictví UNESCO. 

Historie a sláva krušnohorského hornictví
HORNIČTÍ PATRONI

WOLFGANG VON REGENSBURG, MISIONÁŘ 
A BISKUP
Wolfgang von Regensburg se narodil v roce 924 v Se-
verním Švábsku. Pocházel ze zchudlého šlechtické-
ho rodu, rodiče mu však dopřáli výborné vzdělání. 
Zprvu měl svého soukromého učitele, jako desetile-
tý začal navštěvovat klášterní školu na ostrově Rei-
chenau (Bodamské jezero) a později nově založenou 

katedrální školu ve Würzburgu. V roce 956 převzal, 
na doporučení svého přítele Heinricha von Baben-
berg, arcibiskupa z  Trieru, vedení katedrální školy 
v Trieru. 
Po  smrti Heinricha von Babenberg byl Wolfgang 
císařem Otto I. povolán do Kolína nad Rýnem, kde 
odmítl nechat se vysvětit na biskupa. Chtěl žít mni-
šským životem a tak v roce 964 vstoupil do klášte-
ra benediktinů v  Einsiedeln ve  Švýcarsku, kde byl 
v roce 968 vysvěcen na kněze. Roku 971 odešel Wolf-
gang jako misionář do Maďarska, byl však roku 972 
povolán zpět a na konci téhož roku vysvěcen na bis-
kupa v  Regensburgu. Snažil se o  reformy klášterů, 
zakládal nové nadace, zasloužil se roku 973 o zalo-
žení pražského biskupství, když souhlasil s  odlou-
čením Čech od  své diecéze v  Regensburgu. Svým 
působením se stal vzorem pro své následovníky. 
Proslul schopnostmi léčit a uzdravovat slepce a ma-
lomocné. Pomáhal chudým a nemocným. Wolfgang 
zemřel na  jedné ze svých cest podél Dunaje dne 
31. října 994 v kapli sv. Otmara v Puppingu v Horním 
Rakousku a  byl pohřben v  kostele sv. Emmerama 
v Regensburgu. 

SVATÝ WOLFGANG
Wolfgang byl prohlášen za svatého dne 7. října 1052 
papežem Lvem IX. Stal se patronem pastýřů, hor-
níků, námořníků, sochařů, neprávem uvězněných 
a také zvířat. Bývá zobrazován jako biskup, jeho atri-
buty jsou kostel a sekera. Při oslavě 900 let od usta-

Svatý Wolfgang je jako patron horníků uctíván hlavně v německých a pohraničních revírech. 
Vzývali ho i havíři v krupských dolech. Zasvětili mu kapli pod Komáří vížkou. Kaplička sv. Wolf-
ganga byla původně postavena ve 14. století jako modlitebna pro horníky. V polovině 17. století, 
v  době třicetileté války, ji zcela zpustošila procházející vojska, zbyl jen oltářní kámen. V  ba-
rokním stylu nechali kapli v letech 1692–1700 obnovit Šternberkové, tehdejší páni na Krupce. 
Za 2. světové války byl vnitřek kaple úplně zničen a stavba chátrala až do roku 2000, kdy přešla 
do majetku Města Krupka a dočkala se rekonstrukce. A další ji čeká co nejdříve.

novení pražské diecéze v  roce 1873 získala pražská 
katedrála část relikvií (dvě kosti) sv. Wolfganga. 
Dnem sv. Wolfganga je 31. říjen.

Lenka Navrátilová

V  květnové Radnici se seznámíme s  tradicí hornických 
slavností.

Svatý Wolfgang (wikimedia)

Sv. Wolfgang, socha (wikimedia)

Náhrobek v kostele sv. Emmerama 
v Regensburgu (wikimedia)

Kaple sv. Wolfganga na Komáří vížce
(Pro-idea, archiv MěÚ)

Vážení čtenáři, 
veškeré informace o  procesu nominace 
i  o  zápisu Hornického regionu Erzgebirge/
Krušnohoří se dozvíte na  webu www.mon-
tanregion.cz nebo na  turistickém webu 
Města Krupka www.visitkrupka.cz a také sa-
mozřejmě z velkého množství propagačních 
materiálů, které jsou k  dispozici zdarma 
v Infocentru Hornické krajiny Krupka v Hu-
sitské ulici a v informačním centru městské-
ho úřadu.  Lenka Navrátilová

Návštěvnost v památkových 
objektech za rok 2022
Štola Starý Martin: 5 256 osob
Hasičské muzeum:  686 osob
Kostel sv. Anny: 774 osob
Kaple sv. Wolfganga: 4 336 osob
Infocentrum městského úřadu: 1 510 osob
Infocentrum Hornické krajiny Krupka: 1 775 osob

MěÚ Krupka, úsek cestovního ruchu
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PRAVIDELNÝ ROZHOVOR
S KRUPSKÝM OBČANEM

Speciální rubrika, která nabízí v každém vydání rozhovor s krupským občanem, který se například podílí na rozvoji 
našeho města či svými aktivitami propaguje Krupku v širším okolí. Do tohoto projektu se můžete zapojit i vy, naši 
čtenáři. Pokud máte tip na občana, se kterým bychom mohli udělat interview, neváhejte nás kontaktovat na e-mailu 
katerina.osvaldova@mukrupka.cz a my se ho pokusíme oslovit.

Alois Rittig:       

„Chtěli jsme lidi do podzemí dopravovat 
mašinkou. Bylo by to atraktivnější.“

Ve štole Starý Martin pracujete od jejího otevření v roce 2000. Jak jste se k tomu do-
stal?
V roce 1995 proběhlo setkání hornických měst v Příbrami a bývalý starosta Krup-
ky pan Maleček se domluvil s vedením rudných dolů, že by měli zájem otevřít 
v Krupce prohlídkovou štolu. Já byl v té době jejich zaměstnancem, zrovna jsem 
na  Českém báňském úřadě obhajoval osvědčení závodního štoly, projektanta 
a bezpečnostního technika. A ředitel odštěpného závodu mě tehdy pověřil zpra-
cováním studie.

Prozraďte, jak tedy původní projekt štoly v Krupce vypadal?
Vypracoval jsem čtyři varianty. Ta, která se mi líbila nejvíce, byla s  využitím 
nejen Staré Martinky, ale i sousední průzkumné štoly Nový Martin, která by se 
musela vyzmáhat. Obě štoly byly v návrhu propojeny a v plánu bylo dopravovat 
lidi mašinkou do vzdálenosti asi kilometru a půl. Bylo by tam vybudováno jakési 
vlakové nádraží, kde by lidé vystoupili, pokračovali by prohlídkou Staré Martin-
ky a poté by z dolu vycházeli vlastně opačným způsobem než nyní. Bylo by to pro 
lidi o hodně atraktivnější.

Další varianty vypadaly jak?
V  jedné z  nich jsme navrhovali využít propadlinu pod Komáří vížkou. Během 
průzkumu za druhé světové války byla totiž vyražena chodba pod Komáří vížku, 
až do míst, kde se dnes nachází zmíněná propadlina. Tehdy se skutečně uvažo-
valo o tom, že by se tam vyrazil komín, který by se vystrojil a doplnil o výtahový 
těžní stroj, který by lidi dostal dolů do hlubiny. Ti by následně mohli dojít až sem, 
k  současnému východu ze štoly. Vše bylo ale hodně finančně nákladné, takže 
se nakonec rozhodlo jen pro zpřístupnění části štoly, jak je to v současné době. 

Jak s přípravami vše probíhalo dál?
Zpracoval jsem projektovou dokumentaci a v roce 1999 bylo vyhlášeno výběrové 
řízení na  firmu, která plně zavalenou štolu vyzmáhá, zajistí výztuží a  zároveň 
zajistí rekonstrukci důlních děl v prohlídkové trase. V říjnu stejného roku se pak 
začalo se zmáhacími pracemi a 15. září 2000 byla štola otevřena pro veřejnost. 
Zrekonstruovaný úsek byl v délce zhruba 650 metrů, dohromady tedy asi kilo-
metr a půl prohlídkové trasy. Bohužel se ale jde stejnou trasou dovnitř i ven, což 
pro někoho nemusí být příliš atraktivní. 

Co mohou návštěvníci v rámci prohlídkové trasy spatřit?
Původně jsme jim ukazovali jen skálu a takový sklep, protože prohlídková trasa 
nebyla nijak vybavena exponáty, které s těžbou a štolou souvisí. To se doplňovalo 
až postupně, někde jsem dostal vrtačku za láhev, jinde zase něco... Nejhorší bylo 
asi dopravit sem záchodový vůz, který jsme dostali zadarmo z  dolu Kohinoor 
II. Podmínkou totiž bylo, že si ho sami odvezeme a plný (smích). Dnes už je ale 
uvnitř štoly možné vidět vrtnou techniku, báňskou záchrannou techniku, způ-
soby vyztužování důlních děl, kopie původních důlních vozíků a další zajímavé 
věci. Sbírky vlastně stále doplňujeme. 

Co se vlastně ve štole těžilo?
Těžil se tady zejména cín a  zajímavostí je, že v  základkách bylo pomalu větší 
procento cínu, než se těžilo na  Cínovci. Od  roku 1920 do  roku 1922 pracovalo 
na šachtě 120 lidí, v druhé polovině roku 1922 ale došlo k rapidnímu snížení po-
čtu zaměstnanců a prováděly se jen udržovací a zabezpečovací práce. Samotná 
těžba tu skončila za druhé světové války, pak už probíhal jen průzkum. 

Ve štole lidem připomínáte zdejší bohatou hornickou minulost. Kdy k vám lidé mo-
hou přijít a jak přesně prohlídka probíhá?
Prohlídková činnost je rozdělena na  zimní a  letní provoz. V  zimě se provádí 
pouze v pátek, sobotu a neděli vždy od 9.30 do 17 hodin. V letním období je pak 

Déle než 20 let je Alois Rittig spjatý s  prohlídkovou štolou Sta-
rý Martin v Krupce. Působí zde jako závodní. Málokdo už ale ví, že 
právě on před lety navrhoval budoucí podobu prohlídkových tras 
v tomto známém důlním díle. A že měl i mnohem odvážnější plány, 
na které však bohužel, kvůli nedostatku financí, nikdy nedošlo.

otevřeno každý den. Nejmenší počet návštěvníků musí být dva dospělí lidé, ji-
nak to nemá smysl. A dětem musí být, z bezpečnostních důvodů, více než 5 let. 
Samotná prohlídka trvá necelou hodinu. 

Když jste zmínil bezpečnost – musí mít návštěvníci něco speciálního? Například 
svítilnu?
Nemusí. Trasa je osvětlená a  v  případě výpadku elektrické energie je ve  štole 
nouzové osvětlení. Průvodce má s sebou osobní důlní lampu, lidé dostávají jen 
přilbu a jsou upozorněni, že ji nemají sundávat, protože tam jsou profily ve výšce 
kolem metru padesáti. A samozřejmě by k nám neměli přijít v sandálech nebo 
v lodičkách, i když i to se nám stává. Největší problémy zažíváme s dětmi, jejichž 
rodiče nám kolikrát lžou, že už jim bylo pět let.

Stává se vám, že přijde třeba i člověk s klaustrofobií? 
Ano. Uvnitř je stísněný prostor a  ne každý to dá. Nám už to nepřijde, ale ně-
kterým lidem to prostě vadí. Někdy se stane, že člověk zaplatí vstupné, ale už 
na začátku prohlídky chce honem ven a peníze jsou mu v tu chvíli úplně jedno. 
Z hlediska bezpečnosti musíme být jako průvodci vždy dva – jeden uvnitř s ná-
vštěvníky a druhý venku, kdyby se cokoliv stalo. Pro tyto situace máme samozřej-
mě zpracovaný i havarijní plán. 

Kolik lidí ročně štolu navštíví?
Největší zájem byl hned po  otevření, poté postupně opadal. Znovu se zvýšil 
ve chvíli, kdy se Krupka dostala na Seznam světového dědictví UNESCO, pak ale 
přišel covid a zase to opadlo. Teď už se ale návštěvnost zase zvedá a chodí i zahra-
niční turisté. Stejně tak školní výpravy a podobně.  /red/



Velikonoční jarmark

FOTOREPORTÁŽ

Svými výhodnými terény a snadnou přístupností po-
skytovaly Krušné hory od  počátku minulého století 
možnosti k rozvoji zimních sportů.
V  60. a 70. letech minulého století začala parta mla-
dých nadšenců z  Krupky a  Teplic chodit lyžovat 
na rokli do tzv. údolíčka nad Kotelním jezírkem. Otec 
jednoho z nich, pan hajný Bažil těmto hochům pora-
dil, že naproti na stráních pod Liščím vrchem se sníh 
každoročně drží až do  velikonoc. Lyžování začali pro-
vozovat na  těchto stráních, které se nacházejí v  jižní 
části fojtovické pláně. Nejvíce zapálení byli Pavel In-
griš, Franta Tříska, Kurt Vnouček a Petr Pobuda. Začali 
tehdy ostatní přesvědčovat o  nutnosti, vybudovat si 
vlastní sjezdovku. Díky této jejich aktivitě 15. května 
1972 vzniká při TJ Krupka lyžařský oddíl. Vše bylo po-
staveno na  nadšení, odhodlání a  vůli lyžařů, protože 
oddíl neměl k dispozici zkušené funkcionáře, trenéry, 
instruktory a  rozhodčí. V  roce 1973 se začal budovat 
vlastní areál a tento rok se zde odpracovalo 3 800 bri-
gádnických hodin. Byl zprovozněn první kotvičkový 
vlek, který poháněl benzínový motor Triumph. V roce 
1974 bylo odpracováno dalších 7 500 hodin a do areálu 
byla přivedena elektřina. V roce 1975 se povedlo vybu-
dovat slalomový svah „Slalomák“ včetně jeho osvět-
lení. Zárověň byly dokončeny práce na  sněžné rolbě, 
která byla zkonstruována svépomocí. V  roce 1975 se 
zprovoznily vleky VL300 a VL100 a sjezdovky byly zpří-
stupněny veřejnosti. 
V  roce 1976 byla založena lyžařská škola pro potřeby 
lyžařského oddílu. Smyslem bylo vytvořit základnu pro 

Lyžařský areál Komáří vížka
sportovní lyžování. Tato škola pod vedením Petra Po-
budy byla roku 1980 zaregistrována na ČÚV ČSTV jako 
veřejná lyžařská škola č. 16. Oddíl lyžování vedli hlavně 
trenér Pavel Ingriš a Jaroslav Horáček. Díky osvětlení 
slalomového svahu se mohlo trénovat i v úterý a čtvr-
tek navečer. Oddíl měl i vlastní autobus. Ten vozil lyža-
ře na závody a soustředění. Členové školy a oddílu se 
podíleli na  vysazování nových stromů v  okolí sjezdo-
vek, neboť v horní části slalomáku došlo k odlesnění. 
Slalomový svah byl v  této době nadčasově vybaven. 
Byly vytvořeny startovací nájezdy v cíli byla bouda pro 
rozhodčí a nainstalována časomíra. Kromě již zmíně-
ného osvětlení byl svah ozvučen a pomocí vytvořených 
vrtů byla zajištěna voda pro jeho zasněžování. K tomu 
sloužil i  uměle vytvořený rezervoár na  vodu, který je 
dodnes vidět cca 20 m od svahu v jeho spodní třetině.
Lyžařský areál ke svému provozu potřeboval i zázemí. 
První budovou byla bouda, která byla smontována 
v  roce 1973 z  vyřazené boudy z  dolu Komořany, kde 
byla demontována na palivové dříví. Jedná se o objekt 
dnešního bufetu „U Kožicha“. Další budovou byla hlav-
ní lyžařská bouda, jejíž výstavba byla zahájena roku 
77/78 a dokončena byla v roce 1979. V této boudě měli 
členové oddílu k  dispozici sociální zařízení, lyžárnu, 
dílnu, garáž, společenskou místnost, kuchyň a pokoje 
pro nocleh. Jako poslední byla dostavena v  roce 1983 
budova stanice vleku VL300 na  vrcholu slalomáku. 
Oddíl (dále LO) se úspěšně rozvíjí a  roku 1985 má již 
135 členů. LO má 5 trenérů a 23 rozhodčích. Stejný roz-
mach zažívá i lyžařská škola (LŠ) , kterou v těchto letech 
ročně navštěvuje 70-80 dětí.
Postupem času se areál rozvinul o vlek VL400 (Poma 
dlouhá louka) a po roce 1990 byla pořízena rolba Lavi-
na od firmy Beskydsport. Vlastní zázemí si vybudovala 
LŠ. Areál byl postupně udržován členy formou brigád. 
V 90 letech byl z původní boudy zbudován bufet, který 
donedávna sloužil k občerstvení členů, ale i široké ve-
řejnosti. Byla navázána spolupráce s Horskou službou, 
která si v  areálu zřídila svoji ohlašovnu. Každoročně 
byly LO pořádány závody krajských soutěží a Krušno-
horský pohár. LŠ i  LO každoročně pořádali věhlasný 
karneval na sněhu, na němž se všichni účastníci lou-
čili se sezónou.
Tento areál byl vybudován a provozován opravdovými 

nadšenci lyžování. Mnoho z  nich už dosáhlo úcty-
hodného věku anebo již nejsou mezi námi. Byli to 
opravdoví lyžařští srdcaři, kteří tomuto sportu a areálu 
věnovali spoustu svého volného času. Tímto pro Krup-
ku vybudovali krásný horský areál, který by měl slou-
žit i  dalším generacím. Většina z  nás zná tento areál 
v jeho nynější podobě. Zde se projevil zub času a je vid-
no, že poslední vedení LO tento již nadále nerozvíjelo, 
ale pouze udržovalo. Ať jsou důvody tohoto stavu jaké-
koliv, je nutno si přiznat, že by mělo být v zájmu našeho 
města tento skvost zachránit a v budoucnu ho rozvíjet 
k jeho celoročnímu využití. Chtěl bych zde jmenovitě 
uvést borce, kteří areál vybudovali a provozovali:
Pavel Ingriš, Franta Tříska, Kurt Vnouček, Toník Po-
buda, Petr Pobuda, Hynek Pobuda, Minarik sen./jun., 
Slába, Rittig, Miška, Bažil, Vojtěchovský, Ráža, Horá-
ček, Mach, Breite, Šťatný, Vlasák, France, Pelc, Hájek, 
Červenka, Šliksbír, Syryčanský, Vlach, Lukáč, Breu, 
Malkovský, Polášek, Rosenkranc. Samozřejmě, že zde 
působily jejich rodinní příslušníci a  i  těm patří velký 
dík. Pokud jsem někoho opomenul, tak se omlouvám.
Koncem ledna 2023 jsme se s  částí pamětníků sešli 
v  restauraci „Pod  kaštany“ a  krásně si zavzpomínali. 
Při této příležitosti bych chtěl připomenout, že jeden 
z  nich Kurt Vnouček se začátkem března dožil úcty-
hodných 90. narozenin. V  současné době probíhají 
intenzívní jednání o převodu tohoto areálu do majet-
ku města. Město by se prostřednictvím společnosti 
SPORT KRUPKA s.r.o. mělo postarat o údržbu. Cílem je 
celoroční využívání tohoto krásného areálu.

Zpracoval: Michal Schneider
– člen sdružení MPV s podporou Starostů
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JJaarrnní í radovánkyradovánky
s divadlem V Pytlis divadlem V Pytli

22.4. 2023   od 14:00 do 16:00 hodin  
VENKOVNÍ AREÁL KC OLYMPIE KRUPKA

Pořádá: Kulturní zařízení města Krupka                             vstup: zdarma

aneb  1. maškarní aneb  1. maškarní 
pod širým nebempod širým nebem s Petrem Stolarem 

s Petrem Stolarem 

KAŽDÁ MASKA
OBDRŽÍ DÁREK
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POZVÁNKA  

pro seniory a seniorky z Krupky 
na jarní hry 2023 

 

                                         
 

které se konají 
        dne 25. dubna 2023, od 14:00 hodin 

v prostorách klubu DPS   
   Ul. Dlouhá 636, Krupka 

                                                            
 
                                 Jsou pro vás připraveny nové soutěžní úkoly  
                          TĚŠÍME SE NA VAŠI ÚČAST  
              A nezapomeňte si vzít s sebou brýle a příspěvek na občerstvení 10.- Kč 
 

                                                                                                     

Bre FisBre Fis
Pořádá kurz pro děti 

15.4. MALOVÁNÍ NA TRIKA15.4. MALOVÁNÍ NA TRIKA
KC Olympie Krupka od 9:00 do 12:00 hodin

Přijďte si namalovat triko na letní dovolenou

Rezervace kurzu nutná na: tel.: 774 490 405
                           e-mail: breifis@seznam.cz

Kurz pro děti od 6 let



Klub českých turistů Krupka

Plán akcí na duben 2023
1. 4. 2023 Šluknov – okolí Královky – Šluknov
 Odjezd vlakem z Bohosudova v 7,40 hod.
 Délka trasy: 11 a 16 km Vede: K. Brzková

8. 4. 2023 Košťany – Vlčí Kámen - Dubí – Mstišov
 Odjezd autobusem č. 485 v 8,26 hod. z náměstí
 Délka trasy: 11 km Vede: D. Soukupová

15. 4. 2023 Březiny u Děčína – podél Ploučnice
 Odjezd autobusem č. 458 z Bohosudova v 8,53 hod. do Ústí n. L.
 Délka trasy: dle dohody Vede: J. Böhmová

22. 4. 2023 Mlýny – Křížový Buk – Studenec (rozhledna) - Česká Kamenice
 Odjezd vlakem z Bohosudova v 7,40 hod.
 Délka trasy: 13 km Vede: A. Zechel

29. 4. 2023 Bělušice – Lenešice – (Louny)
 Tobiášův vrch – hlaváček jarní     
 Odjezd vlakem z Bohosudova v 7,09 hod.
 Délka trasy: 13 - 17 km Vede: L. Škorníková

 Po stopách Davida – pěší pochod
 Pořádá: KČT, odbor Krupka,
 Kontakt: David Sedláček
 Jedná se o procházku v Krušných horách nad městem Krupka.
 Start: náměstí Krupka v 9,00 hodin.
 Pochod: Krupka - Komáří vížka – Krupka.
  Trasu určím dle zájemců pochodu. Vhodné pro různou věkovou  ka-

tegorii a rodiny s dětmi.
 Termín : Sobota 29.4.2023

Délky tras jsou pouze orientační, vedoucí akcí určí optimální trasu dle podmí-
nek. V případě špatných povětrnostních podmínek nebo při potížích v dopravě 
má vedoucí akce právo změnit trasu. Na akcích jsou vítáni i nečlenové KČT.  Při-
pomínáme, že si můžete vybírat i z akcí uvedených v oblastním kalendáři nebo 
na internetové adrese kctul.cz.

Zdrávi došli!

ZA OBSAH INZERCE ZODPOVÍDAJÍ JEJÍ ZADAVATELÉ.
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pobočka
      Allianz
Koněvova 109, Krupka
Nabídneme Vám pojištění majetku, osob, 
motorových vozidel, cestovní pojištění.

Pro více informací mne kontaktujte
Helena Ludvíková
607 515 293
helena.ludvikova@iallianz.cz

KOUSEK OD VÁS

Prodej slepiček
Červený Hrádek prodává slepičky typu 

Tetra hnědá, Dominant všechny barvy, 
Green Shell - typu Araukana

 a Dark Shell - typu Maranska. 
cena od 249 Kč/ks

Prodej: 22. 4., 20. 5. a 17. 6. 2023
Krupka - Mírové náměstí - 12.30 hod.

Výkup králičích kožek
– cena dle poptávky.

doprava 189 Kč za celý nákup,
doporučujeme objednávat!
Info: Po-Pá 9.00-16.00 hod.

Tel.: 601 576 270, 728 605 840
www.drubezcervenyhradek.cz



ZÁPIS DĚTÍ DO MATEŘSKÉ ŠKOLY pro školní rok 2023/2024
Zápisy k předškolnímu vzdělávání pro školní rok 2022/2023 proběhnou v souladu s §34 zákona č. 561/2004b Sb., o předškolním, 
základním, středním, vyšším odborném a jiném vzdělávání (školský zákon), ve znění pozdějších předpisů. Zápisy se uskuteční v termínu 
dle školského zákona, tedy v období od 2. května 2023 do 16. května 2023.

Mateřská škola Sluníčko
Místo pro podání žádostí: MŠ Sluníčko Krupka, Dukelských hrdinů 295
Termín: 2. 5. – 5. 5. 2023 
Způsob podání žádosti: žádost je možné si stáhnout na  webových stránkách školy, příp. vyzvednout v  MŠ Dukelských hrdinů 295, 
žádost mohou rodiče podat prostřednictvím datové schránky fgs3a4z, poštou, emailem s uznávaným elektronickým podpisem, vložením 
do schránky na budově školy, nebo osobním podáním dne 2. 5. a 4. 5. 2023 v době od 8:30 do 15:30 hod., vše v ulici Dukelských hrdinů 
295.
 
Mateřská škola Zvoneček
Místo pro podání žádostí: MŠ Zvoneček Krupka, Lípová 528. Kancelář ředitelky školy Bc. Ludmily Kváčové
Termín: 12. 5. 2023
Doba pro podání žádosti: od 8:00 do 15:00 hod.
Místo, termín a doba pro podání žádostí o přijetí k předškolnímu vzdělávání budou zveřejněny na nástěnce ve vstupním vestibulu mateřské 
školy a na webových stránkách mateřské školy.

Masarykova základní škola a Mateřská škola Krupka, Masarykova 461
Místo pro podání žádostí: Masarykova ZŠ a MŠ Krupka, Masarykova 461, budova D – 28. října 148
Termín: 12. 5. 2023 
Doba pro podání žádosti: od 8:00 do 16:00 hod.
Způsob podání žádosti: osobním podáním v budově MŠ, budova D – Švermova 148 
Žádost je možné si vyzvednout v  budově D, Švermova 148 (po–pá 7:00–08:00, 14:00–15:00), příp. v  podatelně školy, budova A, 
Masarykova 461, v úředních hodinách (pondělí 10:00–12:00, středa 12:00–14:00).

Základní škola a Mateřská škola Krupka, Teplická 400 – MŠ Pastelka
Místo pro podání žádostí: Mateřská škola Pastelka Krupka, Na Hamrech 602
Termín: 2. 5. – 5. 5. 2023 
Doba pro podání žádosti: 2. 5. 2022 od 13:00 do 14:00 hod., 3. 5. 2023 od 7:00 do 14:00 hod., 4. 5. 2023 od 13:00 do 16:00 hod., a 5. 5. 
2023 od 13:00 do 14:00 hod.
Způsob podání žádosti: žádost je možné si stáhnout na webových stránkách školy, příp. vyzvednout v MŠ Pastelka na dni otevřených dveří. 
Místo, termín a doba pro podání žádostí o přijetí k předškolnímu vzdělávání budou zveřejněny na nástěnce ve vstupním vestibulu mateřské 
školy a na webových stránkách mateřské školy.

Mateřská školka Korálek při Biskupském gymnáziu Bohosudov, Koněvova 100
Místo pro podání žádostí: MŠ při BGB 
Termín: 12. 5. 2023 
Doba pro podání žádosti: od 9:00 do 16:00 hod.
Místo, termín a doba pro podání žádostí o přijetí k předškolnímu vzdělávání budou zveřejněny na nástěnce ve vstupním vestibulu mateřské 
školy a na webových stránkách mateřské školy.

Veškeré informace k zápisu, včetně kritérií a podkladů k žádosti o přijetí, jsou umístěny na nástěnkách v budovách mateřských škol 
a zveřejněny na webových stránkách mateřských škol. V případě nejasností neváhejte kontaktovat školku.
 
Školské obvody spádových mateřských škol

Masarykova základní škola a Mateřská škola Krupka, Masarykova 461
Školský obvod mateřské školy je vymezen ulicemi: 28. října, Budovatelů, Drážní, Fučíkova, Husova, Lesní, Mánesova, Na Lukách, Na Vý-
sluní, Nad Tratí, Partyzánská, Pod Kyšperkem, Polní, Poštovní cesta, Školní, Švermova, U Lípy, U Studánky, Za Chabařovickým nádražím
Základní škola a Mateřská škola Krupka, Teplická 400
Školský obvod mateřské školy je vymezen ulicemi: Cínová, 1. Máje, Dolní, Družstevní, Důl V, Eduarda Proppera, Fojtovice, Horní Krupka, 
Horní náměstí, Hornická stezka, Horská, Hřbitovní, Husitská, Jiráskova, Letná, Libušín, Martinka, Mlýnská, Na  Hamrech, Na  Hradbách, 
Na Hrázi, Na Kašičce, Na Lukách, Na Příkopě, Na Výrovce, Nádražní, Nová Vrchoslav, Pod Tratí, Poštovní, Prokopská, Příčná, Sídliště, Sluneč-
ná, Střelecká stezka, Teplická, U Mlýna, U Přítkova, U Stadionu, U Vápenky, Vinohrady, Za Školou, Zahradní

Mateřská škola Zvoneček Krupka, Lípová 528
Školský obvod mateřské školy je vymezen ulicemi: Alejní, B. Němcové, Bohosudovská, Bohumila Bachury, Dlouhá (Bohosudov), Havlíč-
kova, Horní, K Plovárně, Komenského, Koněvova, Lindnerova, Lípová, Luční, Mariánské náměstí, Masarykova, Mírové náměstí, Na Vyhlídce, 
Nad Kalvárií, Nad Plovárnou, Nerudova, Nová cesta, Pionýrů, Pod Lanovkou, Sídliště Nad plovárnou, Smetanova, U horní dráhy, U Lanovky, 
U Nádraží (Krupka-Bohosudov), U Plovárny, U tvrziště, Vilová, Vodní, Wolkerova, Za Poštou, Žižkova

Mateřská škola Sluníčko Krupka, Kollárova 597
Školský obvod mateřské školy je vymezen ulicemi: Dlouhá (Nové Modlany), Dolní Maršov, Dvořákova, Jabloňová, Jasmínová, Kate-
řinská, Kollárova, Krátká, Na Návsi, Náves (Soběchleby), Na Lukách, Pod Dolní drahou, Pod Stadionem, Prokopská, Průmyslová, Rohová, 
Růžová, Sadová, Soběchlebská, Šeříková, Třešňová, U Hřiště (Soběchleby), Ústecká, Úzká (Soběchleby), Větrná
Mateřská škola Sluníčko Krupka, Dukelských hrdinů 295

Školský obvod mateřské školy je vymezen ulicemi: 5. května, Alešova, Angreštový sad, Dukelských hrdinů, Hálkova stezka, Jabloňová, 
Jaroslava Foglara, Jasmínová, K Háječku, Karla Čapka, Komenského, Krušnohorská, Ovocná, Revoluční, Rudé armády, Višňový sad, Zelený 
sad 

Odbor školství, kultury a sociálních věcí

BOHOSUDOV
1945 - 2023

PROGRAM:

 1. Příjezd oficiálních hostů
  na radnici do    9.30 hodin
 2. Příjezd hostů k památníku 9.40 - 9.50 hodin
 3. Řazení hostů  9.50 - 9.55 hodin
 4. Nástup čestné stráže
  a vojenské hudby 9.55 hodin
 5. Položení věnců a kytic 10.00 hodin
 6. Slavnostní zahájení  10.20 hodin
 7. Vystoupení pěveckého sboru  10.25 hodin
 8. Slavnostní projevy  10.35 - 10.50 hodin
 9. Státní hymna ČR  10.50 hodin
10. Závěr slavnostního 
  shromáždění  10.53 hodin
11. Odchod čestné stráže  10.55 hodin

Město Krupka

Vás zve na

SLAVNOSTNÍ
SHROMÁŽDĚNÍ

k 78. výročí
ukončení 2. světové války,

které se koná

dne 27. 4. 2023

u památníku 313 obětí pochodu smrti
na Prokopce u Krupky.
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HISTORICKÉ OKÉNKO

Proslavili se u nás i ve světě IV. díl
V této rubrice představujeme významné historické osobnosti našeho města, které 
díky svému počínání, objevu nebo práci, proslavily nejen sebe, ale celou Krupku.

Ferdinand Arlt se narodil 17. dubna roku 1812 
v  Horní Krupce jako čtvrté ze šesti dětí důlní-
ho kováře. Obecnou školu vychodil v  Novosed-
licích, gymnázium absolvoval v  Litoměřicích. 
Na vysokoškolská studia odjel do Prahy, měl se 
stát duchovním a  tak se přihlásil na  filozofii. 
Nakonec se ale rozhodl pro medicínu a  vystu-
doval lékařskou fakultu. Po promoci odcestoval 
za  poznáním do  Vídně. Zkušenosti sbíral v  tý-
mech vyhlášených oftalmologů Rosy a  Jägera. 
Po  návratu do  Prahy v  roce 1840 získal místo 
asistenta profesora Jana Nepomuka Fischera. 
Kromě zraku léčil MUDr.  Arlt také sluch. Byl 
v Praze prvním, kdo na fakultě přednášel o ne-
mocech sluchu v oboru, který se do té doby ni-
kdy jako samostatný neuváděl. V  roce 1848 byl 
zvolen za přednostu pražské oční kliniky a o rok 
později se stal profesorem Univerzity Karlo-
vy. V  té době byl již uznáván jako jedna z  vůd-
čích osobností evropské oftalmologie, na  jeho 
přednášky a  kurzy proudily davy lékařů ze 
všech okolních zemí. Roku 1856 se přestěhoval 
z Prahy do Vídně, aby vedl tamější oční kliniku. 

Později byl jmenován prezi-
dentem Asociace vídeňských 
lékařů a městským radním.
MUDr.  Ferdinand Arlt napsal 
řadu převratných vědeckých 
studií, spoluvydával odborný 
časopis Archiv für Ophthal-
mologie a  proslavil se skvěle 
prováděnými operacemi še-
dého zákalu. Kromě toho do-
sahoval velkých úspěchů při 
léčbě šilhavosti. Do  praxe oč-
ních lékařů zavedl vyšetřování 
ostrosti zraku pomocí zkušeb-
ních skel a tabule, kterou k to-
muto účelu vymyslel. 
Přestože byl známým a úspěš-
ným člověkem, nezapomínal 
MUDr.  Arlt na  svou rodnou 
obec. Do  Krupky se často 
vracel a  léčil a  pomáhal, kde 
mohl. Dne 12. června 1858 
založil na  podporu vzdělání 
dětí z  chudých rodin nadaci 
200 zlatých. Přispěl na  stav-
bu školy v  Horní Krupce 
i částkou 150 zlatých na nový 
zvon do  kaple sv. Wolfganga. 
Během své úspěšné karié-
ry dosáhl MUDr.  Arlt řady 
ocenění a  čestných uznání. 
V  roce 1870 mu byl udělen 
šlechtický titul rytíře III. třídy, 
k němuž si s ohledem na svůj 
původ, zvolil přídomek „von 
Bergschmied“ (Bergschmied – 
důlní kovář, povolání Arltova 
otce). Po odchodu do důchodu 

roku 1883 ho císař František Josef I. vyznamenal 
Comturským řádem s hvězdou a  také čestným 
řádem Červeného kříže. 
Za ženu si Ferdinand Arlt vzal svou studentskou 
lásku, Marii Terezii Dittrichovou, dceru okresní-
ho hygienika z Litoměřic. Z jejich osmi dětí pře-
žily do  dospělosti jen tři, nejstarší Ferdinand, 
nejmladší Wilhelm a dcera Marie, v jejíž rodině 
po smrti manželky od roku 1876 doktor Arlt žil. 
Marie se o otce obětavě starala i po jeho těžkém 
úrazu a  amputaci dolní končetiny. Věhlasný 
oční lékař a  zakladatel moderní oftalmologie 
zemřel ve  Vídni 7. března 1887. Historik Julius 
Hirschberg popsal MUDr.  Arlta slovy: „Je vytr-
valý, pilný, mimořádně zodpovědný, s  hlubokým 
citem pro ubohé a nemocné, s velkou láskou k lid-
stvu, a přes vysoké postavení, které zastává, neoby-
čejně skromný, nenáročný a  přátelský.“ V  Krupce 
se za  slavného rodáka konalo 11. března 1887 
v  kostele Nanebevzetí Panny Marie requiem. 
Slavnostní odhalení pískovcové busty od ústec-
kého sochaře Walthera Lehnerta proběhlo dne 
10. 10. 1937. U příležitosti 200. výročí narození 

MUDr. Arlta uspořádalo roku 2012 Město Krup-
ka ve spolupráci se sdružením Královské horní 
město Krupka koncert, výstavu a  odhalení pa-
mětní desky v kapli sv. Wolfganga. 

Lenka Navrátilová

Busta před kostelem Nanebevzetí P. M.

Tabule na zjišťování ostrosti zraku

MUDr. Ferdinand Arlt (1812–1887),
zakladatel moderního očního lékařství

MUDr. Ferdinand Arlt
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BLAHOPŘÁNÍ

VZPOMÍNKA

Nejzajímavější
komentáře
z ankety v Munipolis 
Dětský park, dětské centrum.
Historickou kino kavárnu, klidně s dětským 
koutkem a možností pořádat nějaké 
workshopy, kurzy. V kavárně prostor pro 
umělce na výstavu. A určitě zachovat letní 
kino!
Dětské centrum, lezecká stěna, jump arena, 
zábavný park...s kavárničkou.
Zbourat a rozšířit zeleň ve městě. Je to 
ošklivý funkcionalistický objekt, který díky 
své konstrukci může být využit jen jako kino 
nebo divadlo. Jakákoliv jiná investice je jen 
plýtvání penězi.

Dne 2. dubna 2023 
vzpomeneme 22. výročí úmrtí 
pana Jaroslava Řechtáčka. 

Zároveň 15. ledna jsme 
vzpomněli 90 let od jeho 

narození. 
„Nezemřel jsem, protože vím, 

že budu žít stále v srdcích těch, 
kteří mě nepřestanou milovat.“ 

S úctou a láskou vzpomínají 
manželka Valerie, syn Milan, 

dcera Alena a ostatní příbuzní.

 Dne 2. dubna 2023 jsme 
vzpomněli již 21 smutných let, 

kdy nás navždy opustil náš 
milovaný manžel, tatínek, 

dědeček a pradědeček, pan 
Václav Toman. Zároveň jsme 
dne 20. února vzpomněli jeho 
nedožité 90. narozeniny. Kdo 

jste ho znali a měli rádi, prosím 
vzpomeňte s námi. Jménem 
všech příbuzných a známých, 
manželka Marie a syn Václav 

s rodinou.

Život jsi nám dala, ke slušnosti 
vychovala, osud v plné síle si tě 
vzal, proč mělo to tak být, nás 

se na to nezeptal.
Snad ani nebylo to 

za polovinou, tvé roky
teď jinde plynou.

Smutno, jako by to bylo včera, 
kdy toho dne nedočkala ses 

večera.
Milou vzpomínku

Renatě Vajrychové.

Dne 17. února 2023 nás 
navždy opustila milovaná 

manželka, maminka, babička 
a prababička, paní Marie 

Vlasáková. Děkujeme za tichou 
vzpomínku všem, kteří ji znali. 

Manžel Heřman, syn Petr 
a dcera Eva s rodinami.

Dne 29. března 2023 uplynulo 
již 17 let, co nás navždy opustil 
náš milovaný manžel a tatínek 

pan Josef Horák. Děkujeme 
za tichou vzpomínku všem, 

kteří jste ho také znali. S láskou 
vzpomínají manželka Jana, 

dcera Martina s rodinou a syn 
Tomáš.

Dne 22. dubna 2023 to bude 
5 let, co nás navždy opustila 

paní Renata Chmelová. 
S láskou vzpomíná syn Ivo 

s manželkou Marcelou a synem 
Jaroslavem. 

Dne 4. dubna 2023 oslaví 80. narozeniny pan Miroslav Linhart z Krupky. 
To, po čem člověk v tomhle věku touží, je to, ať zdraví ještě dlouho slouží.
Ať zdraví, štěstí, láska je s Tebou napořád, to chceme Tobě všichni
dnes ze srdce přát. Vše nejlepší k Tvým 80. narozeninám ze srdce
přeje manželka Mária, dcery Maruška, Ivka a Jiřka s rodinami.

Anketa: Krupské kino a jeho budoucí využití
Vedení města hledá náměty na využití areálu bývalého krupského kina. A protože si myslíme, že 
do rozhodování o budoucnosti tohoto objektu a jeho okolí by se měli zapojit především obyvatelé 
Krupky, rozhodli jsme se uspořádat anketu. V ní se budou moci občané vyjádřit, jak by si předsta-
vovali budoucnost této budovy a celého areálu. V dalším procesu rozhodování budou pak přizváni 
k diskuzi.
Připomeňme si několik základních údajů. Areál s hlavní budovou, vedlejšími stavbami a přilehlý-
mi pozemky má rozlohu více než 2 tisíce metrů čtverečních. Plocha zastavěná budovou kina je 
přes 600 m2, samotný kinosál má délku cca 15 m, šířku asi 10 m a výšku kolem 7 metrů.
Různé nápady a názory, jak celý areál v budoucnu využít, vznikají i na půdě městského úřadu. Stra-

nou nezůstává ani myšlenka navázat vhodným způsobem na mi-
nulost kina. Důležité je najít takové využití, aby prostor této budovy 
a  přilehlého areálu nejen co nejlépe sloužil aktuálním potřebám 
obyvatel Krupky, ale aby i investice a následný provoz byly pro měs-
to ekonomicky smysluplné a dlouhodobě udržitelné. 
Každého, kdo se chce zapojit do  hledání budoucnosti bývalého 
kina, zveme k účasti ve „startovací“ anketě s jednou otevřenou otáz-
kou na toto téma prostřednictvím aplikace MUNIPOLIS, kde bude 
možné vkládat odpovědi do  20. dubna 2023. Své nápady můžete 
také přijít osobně nebo telefonicky sdělit na  informační centrum 
městského úřadu, tel. 417 803 147. Děkujeme za spolurozhodování.

Roman Zima, vedoucí odboru kancelář starosty

30 let základní 
umělecké školy
Před 30 lety byla založena Základní umělec-
ká škola v  Krupce. O  začátku jejího vzniku 
dnes ví už jen „pár zasvěcených“. Tehdy jsme 
s petičním archem, jehož cílem bylo založení 
hudební školy, spolu s  manželkou objíždě-
li celou Krupku a  sháněli podpisy. Tehdejší 
městský úřad mi vyšel vstříc a  po  konkurzu 
jsem dostal k  dispozici objekt zrušené ma-
teřské školy v Lipové ulici. Po třech měsících 
stavebních úprav budovy bylo vše připraveno. 
Musím podotknout, že pracovníci města mi 
ve všech požadavcích rádi vycházeli vstříc. Bě-
hem těchto úprav jsem zajistil vyučující pro 45 
přihlášených dětí a 2. listopadu se začalo vy-
učovat. Za třicet let se v naší škole vystřídalo 
kolem 60 učitelů a pod jejich vedením prošlo 
zhruba 800 dětí. Pro mě je potěšující, že ně-
kteří bývalí žáci dnes v naší škole vyučují. Před 
pěti lety se škola přemístila do  rekonstruo-
vané budovy na  Mariánském náměstí. Bylo 
to z  podnětu bývalého starosty pana Zdeňka 
Matouše. Škola získala větší prostory a  škola 
konečně získala baletní a koncertní sál. Došlo 
také ke změně názvu školy. Mnozí se mě pta-
li, proč škola nenese moje jméno, když jsem 
ji v  podstatě založil. To mi bylo proti mysli. 
Hudební škola má nést jméno hudební osob-
nosti, skladatele nebo hudebníka. Tak jsme 
se spolu s bývalým panem starostou a dcerou 
prof. Stanislava Šebka paní Marií Eichlerovou, 
domluvili na  novém pojmenováním školy 
po jejím otci. Pan profesor Stanislav Šebek byl 
můj učitel hudby a později dlouholetý kolega, 
který byl nejvýznamnější osobností hudeb-
ního života v Krupce. Dnes v naší škole, která 
nese jeho jméno, vyučuje přes dvacet učitelů, 
mezi něž patří i  jeho vnučka. Pro letošní rok 
nové vedení města na můj požadavek moder-
nizace školy posílilo rozpočet školy a  v  sou-
časnosti se škola již vybavuje v oblasti digitál-
ních technologií a novými prostředky k výuce. 
Připravuje se tak nová etapa dalšího rozvoje 
školy. Již od července bude naší krupskou „zu-
šku“ vést nový ředitel nebo ředitelka. Opravdu 
věřím, že konkurzní komise vybere na post ře-
ditele opravdu schopného člověka, který bude 
mít schopnosti potřebné pro vedení školy, aby 
dokázal zajistit další zvýšení počtu talentova-
ných žáků a  rozšíření výukových oborů. Také 
by měl udržet kvalitní vyučující, zapojit se 
do  kulturních místních či regionálních akcí 
a v neposlední řadě by měl svou školu mít rád. 
K výročí školy naši učitelé společně se svými 
žáky (i bývalými), připravují několik koncertů. 
Sledujte proto web školy a naše plakáty. Bude-
me se těšit na Vaši návštěvu.

Dosluhující ředitel školy Pavel Krs
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Co čas vzal aneb Co v Krupce bylo a už není  

Městská plovárna v Krupce-Bohosudově
Původní městská plovárna u  pozůstatků tvrziště 
Starý Dvůr měla podobu venkovského rybníka, kde 
u  zarostlých břehů hnízdily kachny. Veřejná plo-
várna zahájila provoz v  roce 1893. Za  odpočinkem 
a  vodními radovánkami sem mířila spousta lidí. 
Pohlednice z  počátku 20. století ukazují přírodní 

koupaliště s  dřevěným molem, kabinkami na  pře-
vlékání a půjčovnou loděk. Postupem času se u plo-
várny objevily houpačky, prolézačky pro děti, hřiště 
a  stánky s  občerstvením. Betonová nádrž byla vy-
budována v  70. letech v  rámci akcí na  zvelebování 
města. Koupaliště s velkým bazénem a brouzdališ-

těm bylo oplocené, při vstupu se v  pokladně vybí-
ralo vstupné. Na relax a opalování sloužily travnaté 
plochy. Uzavřeno bylo v  roce 2006, zastaralý areál 
nevyhovoval hygienickým normám ani bezpečnost-
ním předpisům.

Lenka Navrátilová

natali_ juzovasmisek25 krupka_oficialni

Krupka očima sociálních sítíINSTAGRAM
Chceš zde svou fotku? Taguj nás na facebooku a instagramu: #krupkazije

Bohosudov na počátku 20. století

Plovárna kolem roku 1900

Plovárna v roce 1901

Plovárna kolem roku 1935

Koupaliště  v roce 1978

Plovárna kolem roku 1930



#krupkazije10

Výjezd do  Maďarska dopadl pro Leónidás Gym 
- Muay Thai Dubí perfektně, 5 našich zápasníku 
ve čtyřkolých pyramidách. 
Martin Nebřenský -60 kg 14 let měl 2 soupe-
ře také z  Maďarska. První zápas vyhrál Martin 
vzdáním soupeře a v druhém zápase si soupeře 
ohlídal a  pestrou škálou technik ho přebodoval 
3:0 a tím bral zlatou medaili.
Na akci v Rakousku, Evropský pohár v Kickboxu, 
kam byl s reprezentací Českého svazu Kickboxu 
vyslán Lukáš Klaška 18 let 65 kg, je čekaly pyrami-
dy v K1. Lukáš Klaška měl osmičkovou pyramidu 
K1 za  muže do  65 kg, kterou celou vyhrál a  veze 
domů zlato. 
Poslední akcí pak bylo oblastní kolo soutěží Kids 
Muaythai Challenge. Jelikož náš klub má pod se-
bou i středisko SCM, centrum talentované mlá-
deže, tak jsme zde v  Dubí hostili oblastní kolo, 
kde se soutěžilo ve třech nekontaktních disciplí-
nách. Naše nejúspěšnější junioři pak byli Matěj 

Naše školka Zvoneček se zapojila do projektu „Odmalička“, který je finanč-
ně podporován Česko-německým fondem budoucnosti. Jedná se o program 
společného setkávání českých a německých dětí v příhraničních oblastech. 
My jsme si pro to společné přeshraniční setkávání vybrali německou školku 
Brouček – „Kindergarten Käferlein“, která sídlí na Zinnwaldu a patří pod Al-
tenberg. Projekt je realizován ve spolupráci s Koordinačním centrem v Plzni 
– Tandem. Tam jsme náš projekt nazvaný „Mluvíme jinak, ale vlastně jsme 
stejní“ zaslali ke schválení.
Naše první setkání proběhlo 5. 12. 2022, kdy němečtí kamarádi přijeli 
na Mikulášskou nadílku. Druhé setkání proběhlo 1. 3. 2023, za překrásného 

Maďarsko, Rakousko a pak Dubí. Dubský klub 
Leonidas nenechá chlapce z Krupky zahálet

Šimůnek a Martin Nebřenský. Celý náš klub pak 
měl 13 zlatých 15 stříbrných a 23 bronzových me-
dailí.
Poděkování všem co nás podporují: NSA, Měs-
ta Dubí, Teplice. Obce Proboštov a  Novosedlice. 
Dále pak firmám Stavmart s.r.o., Grafstudio cz, 
shop Berem.cz , restaurace Rudolfka. 
Po  zdravotní stránce: Fyzioterapeut Jana Šimo-
nová a  Centrum sportovní medicíny Teplice, 
Norbert Bidrman LEGEARTIS academy.
Foto a  video: C.M.T.A., Czechfighter.cz, K-Legen-
dary production.
Děkuji za pomoc v přípravě: Radek Pastír. 
Kdo by měl zájem o  skupinové nebo soukromé 
lekce Muaythai, tak tréninky jsou pro dospě-
lé a  závodníky v  Leonidas gym Dubí pondělí 

počasí, v Německu. Nejdříve jsme navštívili školku Brouček, prohlédli si, jak 
to u nich vypadá a zazpívali si společně pár českých písniček. Naši kama-
rádi také zpívali česky a naučili nás pár základních německých slovíček – 
pozdravit, poprosit, poděkovat a představit se. Docela to všichni zvládli, ale 
brzy zapomněli. Pak jsme společně nasedli do autobusu, který nás kousek 
popovezl do  Altenbergu – zimního střediska. Byla to veselá akce, naplně-
ná jiskřivě bílým sněhem a ozářená sluncem na blankytné obloze. Děti si 
užívaly jízdy v  tunelu na  posuvném koberci směrem nahoru a  pak jízdu 
na  ježdících dolů. Všichni jsme se moc nasmáli a  všemu rozuměli – Češi 
Němcům, Němci Čechům. Ani se nám nechtělo domů. Pak jsme kamarády 
dovezli do jejich Broučka a vrátili se do našeho Zvonečku. Slíbili jsme si, že 
se zase uvidíme u nás, až bude Čarodějnický den. Do té doby se slovíčkům 
naučíme a možná přidáme nějaké překvapení. 

Děti ze třídy Smolíčků a jejich učitelky

MŠ Zvoneček v německém Zinnwaldu a Altenbergu

od  18:30, středa od  19:00 a  neděle od  18:30, pro 
děti pak úterý a  čtvrtek od  16:30, kde už mladí 
bojovníci mohou od 7-8 let.

Ladislav Horejš, 
Leonidas Gym Muay Thai Dubí
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Cvičení se sokolíkem Pepíkem
Také letos jsme se s dětmi z mateřské školy Zvoneček přihlásili do projektu 
SE SOKOLEM DO  ŽIVOTA. Zakrátko k  nám do  školky přiletěl sokolík Pe-
pík a s ním přišli jeho kamarádi. Je s nimi zábava. Vymýšlí si aktivity, které 
zkoušíme, a když se nám povedou, nalepíme si do sešitku obrázky a hned 
víme, která aktivita nám šla a co nás čeká za zábavu příště.
Ježeček Mareček si vymyslel kopání s míčem na branku, nebo házení míče 
do obruče. Kobylka Emilka ráda skáče a postavila nám překážkovou dráhu. 
Skákali jsme panáka, přeskakovali překážky a skákali do dálky. Veveruška 
Věruška si připravila velmi těžkou činnost – postavit sněhuláka. Nesnadný 
úkol to byl. Díky počasí se povedlo postavit pouze sněhuláčí miminka. Be-
ruška Danuška nás poslala za sluníčkem a ještě s ní budeme jezdit na kole. 
Zatím procvičujeme prostorovou orientaci. Beruška Danuška nelétá s hel-
mou. Ale my jsme Smolíčkové, půjdeme v září do školy a na kolo máme hel-
mu připravenou, je to bezpečnější. U nás ve školce to ví i ti nejmenší – Bu-
dulínci. Danušce to připomeneme. To opička Hanička chtěla, abychom se 
zhoupli a vyskočili na švédskou bednu. Skákat na malou bednu zvládneme. 
Pochlubili jsme se s  tím sokolíkovi Pepíkovi. Máme ve  školce dva Pepíky. 

Jeden sokolík se nás ptá na  všechno, co se 
nám ve  školce povedlo, co nám udělalo ra-
dost, nebo proč jsme šťastní. Tomu druhému 
Pepíkovi vyprávíme, co nás zlobí, proč jsme 
smutní, nebo co se nám nepovedlo. A  byl to 
Pepovo nápad, že v  sokolovně takové nářadí 
mají. Proto jsme se tam vypravili. 
Cestu jsme našli snadno. Při převlékání 
do sportovního oblečení se z tělocvičny ozý-
vala hláska „S“. Volá někdo sýkorku, Simonu, 
srnku, sportovce? Vymýšleli jsme slova, která začínají hláskou S. V té velké 
sokolovně seděli oba sokolíci a volali na nás „Smolíčku“. Seděli na švédské 
bedně. Jeden nám ukázal cestu a druhý přiletěl sám. Hned jsme vytvořili zá-
stup za jedním i druhým sokolíkem a začali jsme cvičit. Půjčili nám kruhy, 
hrazdu, tyč na šplhání i trampolínu s velkou žíněnkou. Cestou zpět do škol-
ky si sokolík zalezl k paní učitelce do tašky a šel jako první. 

 Smolíčkové a paní učitelky z MŠ Zvoneček

RMK Krupka uspořádal soutěže v  Městské hale v  Krupce v  kategoriích: 
polystyrénová házedla, balsová házedla, střelba raket do  dálky a  RC auta. 
Rozhodčími byly Věra Pavková, Jakub Redlich a Pavla Mrázková. Soutěží se 
zúčastnili závodníci z Krupky, Chlumce a Teplic. 

Takto dopadli ti nejlepší.  
Polystyrénová házedla Rakety na dálku
1. Rostislav Pišl 1. Václav Venitz
2. Sebastian Kopáček 2.Daniel Pavka
3. Daniel Pavka 3. Rostislav Pišl

Soutěže RMK Krupka v březnu 2023 v hale
Balsová házedla RC auta
1. Daniel Pavka 1. Daniel Pavka
2. Jan Varmus 2. Václav Venitz
3. Denisa Rudzanová 3. Jan Varmus 

Halovými soutěžemi se závodníci rozloučili s halovou sezonou a první sou-
těží venku bude krajské kolo mládeže 22. 4. 2023, které RMK Krupka pořá-
dá. O týden později jedou členové RMK Krupka na seriálovou soutěž MČR 
do Letovic.

Věra Pavková, předsedkyně RMK Krupka 
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Návštěva předškoláků na Růžovce
Předškoláci z naší MŠ Pastelka se přišli podívat na své kamarády do první 
třídy ZŠ Krupka, Teplická. Prvňáčkové si pro ně přichystali mnoho zábav-
ných aktivit. Děti poprvé usedly do školních lavic, vyzkoušely si psát na ta-
buli, zvládly grafomotorické cvičení na pracovním listě a také jsme si spo-
lečně zazpívali. Nakonec si děti navzájem předaly malé dárečky a všichni se 
rozloučili s nadšením a úsměvem na tváři.
Všechny děti si netradiční dopoledne moc užily a  těší se, až se společně 
v září opět setkají u nás ve škole. Fotografie z našeho společného setkání si 
můžete prohlédnout na webových stránkách naší školy.
Na závěr chceme všechny předškoláky pozvat k zápisu do prvního ročníku. 
Ten se bude konat dne 27. 4. 2023 od 12.00 do 17.00 hod. v hlavní budově 
naší školy. Těšíme se na Vás i s překvapením.

Veronika Sedláčková, třídní učitelka 1.A

Střelecká sezóna
ze vzduchových zbraní 
vrcholí
Během měsíce března vrcholí střelecká sezó-
na ze vzduchových zbraní. V  Chomutově dne 
5. března proběhl poslední závod ve  sportovní 
vzduchové pistoli, kde soutěžila i krupská měst-
ská policistka Blanka Slezáková a závod vyhrá-
la. Dne 18. března proběhl první vrchol sezóny 
v  Plzni, kde obsadila s  ústeckým družstvem 2. 
místo. A poslední a pro ni nejdůležitější závod 
proběhne začátkem dubna v  Chomutově a  to 
mistrovství České republiky v rychlých disciplí-
nách. Na  tomto závodě se pokusí obhájit titul 
mistra republiky z loňského roku.  /red/

Výtvarná soutěž
„SVĚT OČIMA DĚTÍ“
Jak asi vypadá svět očima dětí? To občas zajímá 
každého dospěláka. A tak v únoru 2023 vyhlá-
sila mateřská škola Pastelka výtvarnou soutěž, 
které se zúčastnily mateřské školy a přípravné 
třídy z Krupky. Děti se svými učitelkami kres-
lily, stříhaly, lepily i  modelovaly. Hotová díla 
byla vystavena a vyhodnocena. Díla na výstavě 
hodnotily právě děti, obrázek, který se jim líbil 
nejvíce, odměnily žetonem. Žetony jsme sečet-
li a nyní vám s radostí oznamujeme že: 1. místo 
patří přípravné třídě ZŠ a MŠ MASARYKOVA, 
2. místo patří MŠ ZVONEČEK, 3. místo patří 
MŠ PASTELKA při ZŠ a  MŠ TEPLICKÁ 400. 
Všem výhercům i zúčastněným gratulujeme a děkujeme. Na další setkání 
malých výtvarníků se budeme těšit i v příštím roce.

Kolektiv MŠ Pastelka při ZŠ a MŠ TEPLICKÁ 400

Andělský mazlíček
Tvoření a malování máme u nás ve školce moc rádi. A tak jsme přijali vý-
zvu a zúčastnili se celorepublikové soutěže, kterou v lednu vyhlásilo Sale-
siánské středisko Štěpána 
Trochty v  Teplicích. Letos 
na téma „Můj domácí maz-
líček“. Paní učitelka Micha-
ela Nachtigalová připravila 
v lednu s dětmi ze třídy Mu-
chomůrek obrázky do  sou-
těže. A  v  únoru nás čekalo 
veliké překvapení. Soutěže 
se zúčastnilo 60 organizací 
s  881 obrázky a  v  I. katego-
rii (děti předškolního věku) 
zvítězila kočička od naší Nikolky Bačkovské. Vítězná kočička teď bude dělat 
radost i nadále, v nemocnici, nebo v domově důchodců. Paní učitelce a Ni-
kolce moc gratulujeme a držíme jim palce i do dalšího ročníku soutěže.

MŠ Pastelka při ZŠ a MŠ Teplická 400

Růžovka je vítěz 
Zimního poháru
Česko vesluje
Do  Zimního poháru 
Školní ligy 2022/23 se 
přihlásilo rekordních 
2 103 štafet žáků základ-
ních a  středních škol 
z  celé České republiky. 
V kategorii základní ško-
ly s nejlepším průměrem 
jsme byli opět nejlepší. 
Tuto kategorii jsme vy-
hráli i  roce 2021 a  po-
kusíme se tuto putovní 
trofej opět získat. Pohár 
je vypsaný jako štafeta 
na  4 x 250 m trenažéro-
vého veslování pro žáky 
druhého stupně ZŠ. 
Za  zmínku též stojí, že 
v sezóně 2021/2022 naše škola zvítězila v katego-
rii Nejrychlejší škola. Na konci května nás čeká 
finálová regata na  Veslařském kanálu Račice. 
Držte nám palce, ať se našim veslařům daří.
Velká gratulace, velké díky všem závodníkům 
a paní kolegyni Bauckmannové za přípravu. Vel-
ká hrdost na naše žáky. 

Tomáš Liška, ředitel ZŠ a MŠ Krupka, 
Teplická 400

Z Růžovky 
do Španělska
Žáci druhého stupně ZŠ a  MŠ Krupka, Teplická 
budou mít možnost vycestovat do španělské Ma-
lagy. Ředitel školy Tomáš Liška zpracoval podkla-
dy a zapojil svoji Růžovku do projektu Erasmus+, 
který je nyní těsně před finálním odsouhlase-
ním. Díky tomuto projektu bude moc na podzim 
a  na  jaře příštího školního roku letět 13 žáků 
druhého stupně do mezinárodní školy v Malaze 
a 10 dní tam studovat. Jedná se o školu, kde vý-
uka probíhá v anglickém jazyce. Žáci tamní školy 
v areálu též bydlí. Účastníci se kromě školní do-
cházky zapojí i do běžného života komunity. Vše 
bude hrazeno z  projektu. Bližší informace vám 
přineseme v  některém dalším vydání Radnice. 
O ZŠ a MŠ Krupka, Teplická se můžete více infor-
mací dozvědět na www.zskrupka.cz.  /red/
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Za  účasti soutěžících ze sedmi škol z  Ústeckého kraje se ve  středu 15. 3. 
2023 na naší škole uskutečnilo 11. krajské kolo soutěže KOVO JUNIOR 2023 
– OBRÁBĚČ KOVŮ. Soutěž nám personálně i sponzorsky pomohla zajistit 
firma MAHR, s.r.o., a Město Krupka, které bylo na zahájení soutěže zastou-
peno místostarostou p. Kadlecem. Na 14 soutěžících žáků druhých a třetích 
ročníků oboru Obráběč kovů čekala dovednostní část, ve které měli za úkol 
soustružení součásti podle výkresové dokumentace. V druhé části věnované 
měření je čekalo sedm pracovišť, kde předvedli své dovednosti při zacháze-
ní s různými druhy měřidel používaných ve strojírenství. Dva zástupci naší 
školy opět předvedli, že obráběči kovů u  nás ve  škole mají tradici a  patří 
ke špičce v kraji. V soutěži obsadili nádherné 1. a 3. místo. Umístění potěší 
o to víc, že se jedná o žáky druhého ročníku a budou tak moci reprezentovat 
naši školu i příští rok.

Žáci z prvního a druhého místa postupují na celostátní kolo, které se bude 
konat v Chomutově příští měsíc. Našemu zástupci budeme držet palce, ať 
přiveze co nejlepší umístění. V každém případě to bude pro něj zajímavá 
možnost poměřit své dovednosti s těmi nejlepšími z celé naší republiky.
Pořadí na stupních vítězů:
Poř. Jméno Body  Škola
1.  Dominik Melcher  239   Střední škola stavební a strojní, Teplice
2.  Daniel Eder 227   Střední škola lodní dopravy a technic-

kých řemesel Děčín
3.  Vojtěch Kelich 226   Střední škola stavební a strojní, Teplice

Miloš Bešta, vedoucí učitel odborného výcviku
Střední školy stavební a strojní, Teplice

V NZDM Želváček jsme se v březnu s dětmi při-
pravovali na  nadcházející jaro a  ke  konci měsí-
ce také na blížící se Velikonoce, na což se hodně 
zaměřilo i naše společné vyrábění. S dětmi jsme 
si vyrobili například jarní věnec, květiny z papíru 
nebo velikonoční zápich, a  také jsme společně 
vyzdobili prostory NZDM. S  blížícím se jarem 
a  zvyšujícími se teplotami nám nastala také 
chvíle, kdy konečně můžeme zase s  dětmi trá-
vit více času venku, kde si můžeme zahrát naše 
oblíbené hry, a  také proběhl každoroční jarní 
úklid, kdy jsme s  dětmi navlékli rukavice, vzali 
pytle na odpad a uklidili prostor okolo Želváčku. 
Za  odměnu si pak děti venku zahrály oblíbený 
číselný rébus a další hry. Všichni doufáme, že už 
nám pěkné počasí vydrží a  teploty budou dále 
stoupat, abychom mohli plánovat více venkov-
ních aktivit a  akcí. Jednou z  venkovních  akcí, 
kterou plánujeme hned na  měsíc duben, bude 
naše oblíbené pálení čarodějnic spojené s  opé-
káním špekáčků a jiných pochutin. Pokud by se 
tedy někdo z vás chtěl k nám přidat, podívat se 
a  poslechnout něco o  činnosti klubu, rádi vás 

Školní družina vsadila na originalitu 
Ve školní družině při ZŠ a MŠ Krupka, Teplická 400, děti objevovaly vlastní hranice fantazie a kreativ-
ního tvoření. Během 20 projektových dnů si postupně nabarvily vlastní trička, která si odnesou domů 
již ošetřená tak, že je mohou okamžitě nosit. Malí návrháři sami volili nejen oblíbené barvy, ale také 
jejich intenzitu a promítli do batikování i své představy. Nadšení ze samotného tvoření rostlo tak, že 
někteří si z domova nosili další bílá trička a domů naopak vlastní originální díla, což nás vychovatelky 
velmi potěšilo. Všechny tvůrčí činnosti ve školní družině si vždy užijeme jak samostatně, tak skupi-
nově a všechny krásné nápady realizujeme s nadšením učit se novým věcem.  Sovičkám a Dráčkům 
velká poklona. 

Vychovatelky Zuzana Czesztyiczká a Barbora Bohatová 

V  průběhu měsíce března uspořádala MŠ Slu-
níčko dobročinnou sbírku pro Teplické Kočky, 
z. s. – spolek zaměřený na pomoc bezprizorním, 
nemocným a týraným kočkám. Děti v mateřské 
škole vedeme k zájmu o druhé, a o to, co se kolem 
děje. Učí se chápat, co je nespravedlnost, ubližo-
vání a lhostejnost. Právě dobročinné sbírky jsou 
výbornou motivací, jak vnímat citlivost a  ohle-
duplnost k  druhým a  také jak pomáhat slab-
ším. Děti projevily nad osudy opuštěných zvířat 

upřímnou lítost a  byly odhodlané jim pomoci. 
Spolu s rodiči a zaměstnanci školy se do sbírky 
aktivně zapojily a pro čtyřnohé chlupáče přines-
ly stelivo, granule, konzervy nebo kapsičky, které 
jsme pak s  hrdostí předali zástupcům spolku. 
Všem moc děkujeme a společně se těšíme na to, 
komu pomůžeme příště.

Natálie Křehlová a Martina Hissenová, 
MŠ Sluníčko Krupka

Krajské kolo 11. ročníku Kovo-Junior

přivítáme. Pálení čarodějnic proběhne v NZDM 
Želváček 26. dubna. Pro bližší informace o chys-
taných akcích můžete sledovat naši stránku Žel-
váček Krupka na Facebooku.

Za Nízkoprahové zařízení pro děti
a mládež Želváček Barbora Beštová

Blížící se jaro v Želváčku

MŠ Sluníčko naplnila misky opuštěným zvířatům
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22. 4. od 14.00 hod.  
Jarní radovánky
s divadlem V Pytli
Venkovní areál
KC Olympie Krupka
Vstupné zdarma

28. 4. od 16.00 hod.  
Pálení 
čarodějnic
DDM Cvrček, Maršov
Vstupné 50 Kč/osoba

18. 4. od 17.30 hod.  
Výroční koncert
30 let ZUŠ 
Koncertní sál ZUŠ
Vstupné zdarma


